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ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA DE LA FACULTAT DE BIOLOGIA 
 
 
 
Dia: 17 de juny de 2021 
Hora: 9:30-11h 
Espai de reunió virtual: BB Collaborate  
Enllaç: https://eu.bbcollab.com/guest/87ada1f59d974f368167d39f6b819571 
 
 
Ordre del dia: 

1. Aprovació de l’acta anterior 
2. Informe del president de la Comissió 
3. Discussió i aprovació, si s’escau, de la nova normativa de pràcticums i TFG de la facultat 
4. Afers de tràmit 
5. Torn obert de paraula 
 
 

Assistents connectats: 19 
Rosa M. Araujo, Carmen Bergareche, Ferran Burgaya, Silvia Busquets, Marta Camps, Empar Carrillo, 
Magdalena Grifoll, Anna Gumà, Dolors López, Ester Lozano, Cristina Madrid, Albert Martínez, Marta 
Morey, Francesc Oliva, Teresa Pagès, Joan Carles Ferrer, Maria Soley, Araceli Rosa, Jordi Urmeneta. 

Es disculpen: Núria Bonada, Esther Esteban 
 
 
1. Aprovació de l’acta anterior 
 S’aprova l’acta anterior 
 
2. Informe del president de la Comissió 

El vicedegà, Albert Martínez comenta detalladament els punts del document enviat prèviament als 
membres de la Comissió. 
 
Noves membres de l’acadèmica:  

La Dra. Cristina Madrid, Coordinadora de Pràcticums i TFGs Modalitat Internacional, s’incorpora 
com a nova membre de l’acadèmica en substitució de la vacant que ha deixat com a càrrec la Dra. 
Marta Camps (vicedegana de mobilitat i relacions internacionals), i que continuarà com a membre 
de l’acadèmica amb el nou càrrec.. 

La Dra. Marta Morey s’incorpora a l’acadèmica en substitució del Dr. Emili Saló. 

Docència 2021-2022:  
A hores d’ara, la Universitat de Barcelona, esperant les indicacions del PROCICAT, no ha donat 
instruccions sobre la docència del 21-22. Es preveu que es permeti una presencialitat del 100% amb 
un aforament del 70% en els centres. No se sap res respecte la distància a les aules. La nostra 
facultat ha programat el primer semestre del 21-22 amb un aforament del 70% a les aules, un 
aforament del 100% en les classes pràctiques i en les sessions d’ordinadors, tant en graus com en 
màsters. 

Resultats dels cribratges als estudiants a nivell UB: prevalences puntuals molt baixes si molt per 
sota d’altres poblacions. Es constata que l’estudiantat que assisteix a les classes presencials no és 
un vector de contagi. 
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Aules: s’electrificarà (endolls) l’aula A15 i se sumarà a les aules electrificades actualment (A3, A4, 
A11, A16 i A17). 

Temporalment, només pel primer semestre, es canviarà la nomenclatura de les iP2 i iP3: la iP2 
passarà a ser la iP3 i a l’inrevés. Es col·locaran els rètols oportuns a les portes d’aquestes aules. 

Canvis en coordinacions de màsters. En el màster de Neurociències, l’actual coordinadora, la Dra. 
Esther Pérez (Clínic) deixa el càrrec i passa a una co-coordinació entre el Dr. Fausto Ulloa i la Dra. 
Ester Verdaguer (ambdós de la secció de Biologia Cel.lular). En el màster d’Agrobiologia 
Ambiental, el Dr. Sergi Munné deixa el càrrec i ara ho assumirà la Dra. Marta Pintó (secció de 
Fisiologia Vegetal). 

Calendari marc:  
Després de dos anys convulsos amb incerteses sobre el tipus de docència i amb els problemes 
derivats a la manca de temps per a la introducció del GR@D, hem demanat a vicerectorat que, ara 
que les coses tornarien a la normalitat s’aprovés el calendari marc del curs següent el més aviat 
possible i així poder planificar el curs amb calma i sense l’estrès de les administratives. Hi estan 
d’acord i intentaran que a principis d’any ja s’aprovi el del curs següent. 

GIPE i expedient acadèmic: 
GIPE. Segons la normativa, la plataforma GIPE, a part d’incloure tots els projectes formatius de 
les pràctiques externs curricular i extracurriculars, a partir d’ara, també han d’incloure les 
evidències del seguiment i avaluacions d’aquests projectes. S’ha muntat una comissió que 
analitzarà el tipus d’informació que s’ha de penjar i la manera de fer-ho, i també elaborarà una 
enquesta institucional per a alumnat i tutors/es. El representant de la facultat en aquesta comissió 
és el Dr. Francesc Oliva. D’altra banda, tal i com es va comentar fa temps, estem introduint els 
projectes formatius (TFM) dels màsters d’aquest 20-21 i, a partir d’ara, ja s’introduiran cada curs. 

Expedient acadèmic. Una dels aspectes que teníem pendents des de fa temps és que, en l’expedient 
acadèmic de l’alumnat constin aquelles activitats extracurriculars que ha pogut fer l’estudiant 
durant la seva carrera. Ara ja hem aconseguit trobar la manera de que en aquest expedient acadèmic 
electrònic, en l’apartat “Pràctiques i altres activitats” hi constin totes les pràctiques realitzades per 
l’estudiant, així com les activitats institucionals i de representació estudiantil que hagi pogut fer i 
no hagi utilitzat en el reconeixement acadèmic dels 6 crèdits en el seu expedient. Tota la informació 
introduïda i confirmada en aquesta aplicació s’incorporarà automàticament en els documents 
individuals (certificats, expedient...), en el SET i a l’autoconsulta de l’expedient.. 

GECA: 
EL mes de juliol, el vicedegà acadèmic es reunirà amb els/les secretaris/es dels quatre departaments 
per a analitzar com es gestiona la bossa GECA de les seccions i s’intentarà arribar a una 
homogeneïtzació. 

PAS: 
Es comunica que la persona del PAS que va arribar fa pocs mesos per a reforçar la gestió dels TFGs 
i dels màsters, l’Albert Feria, va renunciar al contracte a finals de maig. Ha vingut una substituta, 
na Pilar Fernández. 

Credencials de mobilitat – Vacunació estudiants ERASMUS: 
Els estudiants que han d’anar a l’estranger a fer els pràcticums i TFG, poden baixar-se la credencial 
d’estudiant a l’aplicatiu de mobilitat i, junt amb la targeta sanitària, pot anar al CAP a vacunar-se 
abans de marxar. Els/les estudiants ja han estat avisats per l’ORI.  

Ajuts docència per als centres: 
La UB ha aprovat un pressupost d’uns 325.000€ per any durant tres anys per a convocatòries 
d’ajudes per al desenvolupament de la docència als centres. Han decidit que cada any es repartiran 
els diners de la convocatòria entre 4-5 facultats (per tant, només es podrà rebre diners un dels tres 
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anys). La convocatòria serà per conceptes concrets (adequació d’aules, formació del professorat,...). 
Els centres faran la sol·licitud amb la proposta i la UB prioritzarà. 

Enquestes professorat: 
Hi ha la necessitat d’augmentar el nombre d’enquestes. En data de 15 de juny s’ha enviat un 
missatge a tots l’alumnat. Aquests són alguns dels indicatius que ens ha passat la UB. Fem arribar 
el document sencer (annex 1). 

 

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

VALORACIÓ GLOBAL DEL PROFESSORAT  

PARTICIPACIÓ EN EL MÒDUL PROFESSORAT 
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DOCENTIA: 

El 27 de maig va tenir lloc una reunió amb ANECA en què van explicar la nova versió del programa 
DOCENTIA. És el programa d’avaluació del professorat a nivell estatal. Algunes comunitats 
autònomes, com és el cas de Catalunya a través d’AQU, tenen el seu propi programa que està 
harmonitzat amb DOCENTIA. En el procés de renovació del nostre manual caldrà tenir en compte 
aquest nou programa que, entre d’altres coses, inclou la valoració del professorat en diferents 
nivells, enfocat al seu desenvolupament professional. D’altra banda, està previst que es desenvolupi 
el sexenni de docència estatal, que podrà demanar el professorat que hagi estat avaluat segons el 
nou model de manual d’avaluació i que hagi tingut una bona valoració prèvia. Es preveu que es 
vagi desenvolupant el document durant l’any 2022. 

Associats/des i els tribunals de TFG: 
No es pot obligar als/a les associats/des a participar com a membres dels tribunals de TFG encara 
que, com a membres de les seccions, haurien d’estar a disposició del departament si calen 
professors per als tribunals. D’altra banda, la seva càrrega docent, per normativa, sempre ha d’estar 
entre el 90% i el 100% de les hores del seu contracte pel que, si no hi arriben, una bona solució és 
que se’ls compti hores de tribunals per arribar, com a mínim al 90%. Apart de que en el seu 
contracte també els hi consten hores de permanència, que poden ser per aquestes tasques. 

Acreditació dels màsters: 
Dels vuit màsters que van rebre la visita del comitè d’avaluació externa aquest novembre (noms 
abreviats: Ecologia, Biodiversitat, Aqüicultura, Antropologia, Microbiologia, Neurociències, 
Genètica i Immunologia) per a la seva acreditació, tots han rebut el segell d’excel·lència menys el 
d’Immunologia Avançada. Acabem de presentar les al·legacions oportunes per aquesta decisió que 
pensem és del tot injusta. Fins ara tenia l’excel·lència. Un dels indicadors negatius ha estat la relació 
doctors/no doctors i permanents/associats. Sembla que la causa pot estar que la CAE no ha entès 
que molts dels tutors i directors de TFM son associat mèdics de reconegut prestigi, i els han 
considerat com associats normals. 

Màster en Química Sanitària:  
El Dr. Miquel Vidal, degà de la facultat de químiques, va enviar un correu als professors que varen 
mostrar interès en participar en aquest màster perquè estan començant a organitzar els equips 
docents i demanen els noms d’un o dos professors que vulguin formar part d’algun equip docent. 
Han descartat començar el 22-23, i el programen pel 23-24. 

Mesures per a la seguretat a les pràctiques de camp de la facultat de Biologia:  
Després d’enviar-se a serveis jurídics, s’adjuntarà el document per a la revisió dels membres de la 
comissió acadèmica per tal de ser aprovada en la propera comissió (Annex 2). 

Graduació:  
Divendres 18 de juny tindrà lloc la festa de graduació posposada per la pandèmia de la promoció 
dels/de les estudiants que han acabat la carrera el 2019-2020. Enguany tindrà lloc a la gespeta de 
la facultat, a les 17:00h. L’acte serà precedit pel rector de la UB i per la degana i tot el professorat 
que hi vulgui assistir, està convidat. 

En aquest acte es farà un homenatge als/a les companys/es jubilats/des: 

• Dra. Isabel Álvaro Martín 
• Dra. Marina Blas Esteban 
• Dr. Albert Boronat Margosa 
• Dr. Jaume Cambra i Sánchez 
• Dr. Jordi Flos i Bassols 
• Dr. Néstor L. Hladun Simón 
• Dr. Francisco Lucena Guitérrez  
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• Dra. Teresa Mampel Astals 
• Dr. Patxi Muñoa Mardomingo 
• Dr. Francisco Javier Pastor Blanco  
• Dr. Aldolfo de Sostoa Fernández  
• Dr. Octavi Viñas Folch 

 

i tindrà lloc el lliurament de la distinció “Homines dum docent discunt” als dos professors i 
professores de cada grau millor valorats: 

• Grau de Biologia: Dr. Javier Casado Merediz i Dr. Albert Martínez Garcia 
• Grau de Bioquímica: Dr. Francesc Mestres Naval i Dr. Narciso Campos Martínez 
• Grau de Biotecnologia: Dr. David Bueno Torrens i Dra. Marta Cubedo Culleré 
• Grau de Ciències Ambientals: Dr. Francisco Javier Martín Vide i Dra. Núria Roca Pascual 
• Grau de Ciències Biomèdiques: Dr. Juan Francisco Montes Castillo i Dra. Lourdes Fañanás 

Saura 
 
3. Discussió i aprovació, si s’escau, de la nova normativa de pràcticums i TFG de la facultat 

S’analitza la normativa sobre pràcticums i TFG i totes les rúbriques, enviades prèviament als membres 
de l’acadèmica. S’han anat comentat punt per punt la normativa i els indicadors de cada rúbrica a 
rúbrica i es s’introdueixen varies modificacions. 

S’aproven els documents amb totes les modificacions proposades (Annex 3). 

El vicedegà agraeix la feina feta a la comissió de coordinació de pràcticums i TFG i al Gustavo Llorente 
i Teresa Sauras que han participat en la actualització de la normativa i indicadors de les rúbriques.    

 
4. Afers de tràmit 

S’aproven, a posteriori i per la comissió permanent (6/9/2021), les modificacions dels plans d’estudis 
dels graus de Biologia, Biotecnologia, Ciències Ambientals, Bioquímica i Ciències Biomèdiques i el 
pla d’estudis de l’ERASMUS MUNDUS DE SANITAT AQÜÍCOLA / ERASMUS MUNDUS 
MASTER IN SCIENCE IN HEALTH 

S’aproven, per la permanent de la comissió acadèmica, i s’adjunten en aquesta acta, els cursos de 
postgrau següents: 

La restauració d’espais miners: la vegetació 

La restauració d’espais miners: el sòl 

 
5. Torn obert de paraula 

El vicedegà comenta que estan preparant el document sobre normativa d’avaluació i que esperen poder-
lo presentar a la Comissió Acadèmica al setembre  

 
 
Sense més temes a tractar, s'aixeca la sessió a les 11:50 hores.  
 
 

  
 
La Secretària de la Comissió     Vist i Plau President de la Comissió 
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Teresa Pagès        Albert Martínez 
 


